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PROTOKÓŁ NR XLV/2023 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 23 lutego 2023 r. 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. 

Nieobecni radni – P. Cisek 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie zgłosili wniosków do przesłanego porządku obrad. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Informacja z działalności Wójta Gminy Damnica w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2023 - 2038. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży 

i uczniów do placówek oświatowych w Gminie Damnica. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/340/2021 Rady Gminy Damnica z 

dnia 28 października 2021 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Żłobek Gminny w Damnicy oraz nadania jej statutu. 

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminu obchodów Dni Gminy Damnica. 

9. Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku do organu właściwego. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 
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15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

16. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy Damnica za 2022 rok. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 

Damnica na 2023 rok. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokoły z poprzednich Sesji tj. 15 grudnia 

2022r. oraz 11 stycznia 2023r.zostały sporządzone, podpisane i opublikowane w Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu Gminy Damnica. Radni nie wnieśli uwag do treści protokołów. 

 

Ad. 2 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 3 

Informację z realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych w okresie 

międzysesyjnym radni otrzymali i zapoznali się z nią. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 23 lutego 2023r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej autopoprawki. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2022 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI(1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/470/2023 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2023 r. została podjęta. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023-2038. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 23 lutego 2023r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej autopoprawki. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                   

i przedstawił   wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 20223- 2038 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Mędrkiewicz Iwona, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wilkowski 

Wojciech 

NIEOBECNI(1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/471/2023 w sprawie  zmian              

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2023-2038, została podjęta. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży               

i uczniów do placówek oświatowych w Gminie Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży               

i uczniów do placówek oświatowych w Gminie Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/472/2023 w sprawie ustalenia 

stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych             

w Gminie Damnica,  została podjęta. 
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Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/340/2021 Rady Gminy Damnica z dnia 

28 października 2021 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek 

Gminny w Damnicy oraz nadania jej statutu. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/340/2021 Rady Gminy Damnica z dnia 

28 października 2021 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek 

Gminny w Damnicy oraz nadania jej statutu 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/473/2023 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXXI/340/2021 Rady Gminy Damnica z dnia 28 października 2021 roku              

w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w Damnicy oraz 

nadania jej statutu, została podjęta. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminu obchodów Dni Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia terminu obchodów Dni Gminy Damnica. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Obert 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/474/2023 w sprawie ustalenia 

terminu obchodów Dni Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku do organu właściwego. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku do organu właściwego. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Obert 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/475/2023 w sprawie przekazania 

wniosku do organu właściwego, została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 



7 
 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 19/3 w obrębie geodezyjnym Dąbrówka. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert. Patryk 

Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

PRZECIW(1) 

Iwona Mędrkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/476/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 10/4 w obrębie geodezyjnym Łebień. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radna I. Mędrkiewicz poinformowała, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu          

i Finansów obecny był Pan Wójt A. Kordylas, który zarzucił radnej, że jest przeciwko 

rozwojowi gminy tylko dlatego, że radna uważa, że obecnie nie jest dobry czas na sprzedaż 

nieruchomości. Wysoka inflacja powoduje, że zbywanie nieruchomości nie jest korzystne.    

W przypadku działki w Łebieniu Pan Wójt zasugerował, że może ona zostać podzielona na 

mniejsze działki, które mogą zostać sprzedane pod zabudowę. Gminy sąsiednie – gmina 
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Słupsk, gmina Kobylnica, kupują grunty, dzielą i czerpią z tego zyski. Radna uważa, że trzeba 

się zastanowić nad sprzedażą działki, gdyż może dojść do tego, że gmina nie będzie miała 

żadnych gruntów do sprzedaży. Radna zwraca się do radnych o przemyślenie i rozważne 

zagłosowanie. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski,  Paweł Obert, Patryk 

Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

PRZECIW(1) 

Iwona Mędrkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/477/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 233/31 w obrębie geodezyjnym Damnica Leśnictwo. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/478/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 19/3 w obrębie geodezyjnym Dąbrówka. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/479/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 
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Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 60/37 w obrębie geodezyjnym Karzniczka. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/480/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 96 w obrębie geodezyjnym Strzyżyno. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/481/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 16 

Zgodnie z § 52 ust. 1 Statutu Gminy Damnica, przewodniczący Komisji stałych, co najmniej 

raz w roku przedstawiają Radzie Gminy sprawozdanie z działalności Komisji. 

Przewodniczący Komisji przedłożyli Radzie Gminy sprawozdania z pracy za 2022 rok. 

Sprawozdania stanowią załączniki nr 3 – 6 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi lub pytania              

w kwestii złożonych sprawozdań? 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdań z pracy Komisji Rady za 2022 rok. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Damnica 

na 2023 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Damnica 

na 2023 rok 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLV/488/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 17 

Radna Powiatu Pani Maria Janusz przedstawiła informację na temat realizacji zadań powiatu 

w zakresie zadań drogowych na terenie Gminy Damnica. Na terenie Gminy Damnica 

planowane są do realizacji trzy główne zadania drogowe tj. modernizacja drogi Bobrowniki 

Grapice, modernizacja drogi Damnica-Mrówczyno oraz modernizacja drogi Damnica-

Główczyce. Sytuacja na poszczególnych drogach jest na różnym etapie. Najdalej 

zaawansowane są prace związane z modernizacją drogi Bobrowniki-Grapice. Obecne 

zakończony został etap uzyskiwania wszelkich pozwoleń. W związku z tym rozpoczęto 

kolejny etap realizacji inwestycji tj. przygotowanie dokumentacji przetargowej.                     

Po wyłonieniu wykonawcy zadanie będzie realizowane zgodnie z planem. Jeżeli chodzi 

ośrodki finansowe na realizację tego zadania to są one zabezpieczone w budżecie Starostwa 

Powiatowego w Słupsku w dziale 619 i jest to kwota 7.182.000 zł. Natomiast kolejne 

planowane zadania drogowe stanowią jednocześnie drogi dojazdowe do węzła 

komunikacyjnego S6. Na dzień dzisiejszy zadania te są na etapie oczekiwania na zamkniecie 

procedury projektowej przez firmę budującą S6. Jest to także etap uzyskiwania potwierdzeń    

i uzgodnień dotyczących S6. Do czasu zakończenia prac projektowych S6 i dołączenie do 

niego dróg powiatowych realizacja naszych zadań drogowych jest wstrzymana. Pozostałe 

zadania zaplanowanie w budżecie powiatu dotyczące Gminy Damnica będą realizowane 

zgodnie z planem. 

 

Radny W. Wilkowski nawiązał do przedstawionej informacji, gdzie Radna Powiatu M. Janusz 

stwierdziła, że zakończony został etap uzyskiwania pozwoleń dotyczących modernizacji drogi 

Bobrowniki-Grapice. Radny W. Wilkowski zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie jest 

procedura ZRiD? Z pewnych źródeł radnemu wiadomo, że będą wywłaszczenia na terenie 

miejscowości Bobrowniki. Wiadomi też jak to wyglądało w miejscowości Stara Dąbrowa, 

gdzie inwestycja nie została w pełni wykonana m.in. z powodu braków na tym poziomie. 

Ponadto radny zwrócił uwagę, że co innego było konsultowane z mieszkańcami kilka lat 

temu, co innego było po konsultacjach a co innego jest na projekcie aktualnie 

przygotowywanym. Nie wiadomo przez kogo przygotowywany jest ten projekt. Wiemy, że 

doszła kwestia planowanej S6 i problem połączenia tej inwestycji z inwestycja powiatu.         

Z projektu usunięte zostały wszystkie zatoczki autobusowe, które po konsultacjach na 

wnioski mieszkańców zostały naniesione w miejscowości Bobrowniki. Nie uwzględniono 



13 
 

jednak przejścia dla pieszych w Bobrownikach prowadzące na plac zabaw. Można odnieść 

wrażenie, że ktoś tworzy projekt i w ogóle nie bierze pod uwagę mieszkańców tej 

miejscowości, bo wniosków po konsultacyjnych nie wzięto pod uwagę i nikt nie chciał            

z mieszkańcami rozmawiać. Radny zabiegał o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami,      

o to aby Zarząd Dróg Powiatowych takie spotkanie zorganizował, którego nie było ze 

względu na pandemię. Z mieszkańcami nadal nikt się nie kontaktuje. Wszystko dzieje się 

poza wiedzą i świadomością mieszkańców. Jeżeli w tej chwili nikt nie zainteresuje się tymi 

sprawami to w przyszłości dzieci będą przebiegały przez drogę w najbardziej niebezpiecznym 

miejscu. Radny zwrócił się z pytaniem, czy Radna Powiatu M. Janusz ma świadomość jak 

miejscowość Bobrowniki będzie przebudowana na tym odcinku i dlaczego tak się dzieje, że 

zatoczek autobusowych się nie planuje? Natomiast te, które były planowane zostały usunięte 

z projektu. 

 

Radna Powiatu M. Janusz ustosunkowała się do kwestii poruszonych przez radnego              

W. Wilkowskiego. Budowa, na temat której radna przedstawiła informację dotyczy odcinka 

drogi poza miejscowością Bobrowniki. Wszystkie konsultacje dotyczące m.in. przejść, 

zatoczek i przebiegi drogi przez samą miejscowość Bobrowniki na chwilę obecną nie można 

mówić o żadnym projekcie. Prace w tym zakresie zostały wstrzymane ze względu na brak 

ostatecznego projektu węzłów komunikacyjnych S6. To, co zostało wcześniej przedstawione 

w planach, a wersji było kilka, obecnie nie można się do tego odnosić, ponieważ nie stanowi 

to elementu aktualnych prac na tym odcinku drogi. Dlatego też w tej chwili nie odbywają się 

konsultacje. Nie można poddać pod konsultacje czegoś, czego nie ma. Dlatego zgodnie           

z wnioskami, aby nie wstrzymywać prac na odcinku Bobrowniki-Grapice, węzeł 

komunikacyjny Bobrowniki wraz z miejscowością Bobrowniki zostały wyłączone. 

Konsultacje, które będą dotyczyły drogi Damnica-Główczyce obejmą również węzeł 

Bobrowniki. Na chwilę obecną mówimy o odcinku drogi między Bobrownikami a Grapicami, 

nie dotyczy odcinka drogi w samej miejscowości Bobrowniki. Radna M. Janusz stwierdziła, 

że jak zapadną kolejne decyzje będzie o nich na bieżąco informowała. W zakresie 

pozostałych dwóch dróg na chwilę obecną nie prowadzi się żadnych przygotowań oprócz 

elementów, które są niezbędne do uzgodnień na etapie przebiegi S6. 

 

Radny W. Wilkowski podziękował za informację i zapewnienie, ponieważ ten odcinek drogi 

jest bardzo ważny dla mieszkańców Bobrownik. Cieszy, że ruszy budowa drogi z Bobrownik 

w kierunku Grapic. Procedury długo trwają a mieszkańcy niszczą samochody i narażają życie. 

Radny W. Wilkowski zwrócił się do Radnej Powiatu M. Janusz jako przedstawicielki 

mieszkańców gminy Damnica, aby przed rozpoczęciem prac w terenie przemyśleć przyjęte 

rozwiązania, czy będą one bezpieczne dla mieszkańców Bobrownik a także żeby mieszkańcy 

nie zostali postawienie przed faktem dokonanym. 

 

Radna Powiatu M. Janusz zobowiązała się, że na najbliższym posiedzeniu Rady Powiatu 

Słupskiego zgłosi wnioski, które przekazał radny W. Wilkowski odnośnie drogi                      

w Bobrownikach, aby oficjalnie zostały przekazane do firmy, która będzie zajmowała się 

projektem. 

 

Radna S. Seweryńska zwróciła się z pytaniem, czy w kwocie przeznaczonej w budżecie 

powiatu na drogę Bobrowniki-Grapice ok. 7 mln.zł. zawarta jest też droga przez sama 

miejscowość Bobrowniki? Czy środki te dotyczą tylko drogi w otwartym terenie? Ponadto 
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radna zwróciła się z pytaniem do radnej Powiatu M. Janusz, czy jest w stanie zapewnić,  że  

budowa drogi ruszy w tym roku? 

 

Radna Powiatu M. Janusz odpowiedziała, że Radni Powiatu otrzymali zapewnienie Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych, że budowa drogi Bobrowniki-Grapice rozpocznie się w tym 

roku. Natomiast w kwestii finansowania to w załączniku nr 3 dot. budżetu powiatu słupskiego 

znajdują się zadania inwestycyjne roczne do realizacji w 2023 roku. Pod pozycją nr 3 

zapisane zostało w dziale 600, rozdziale 614 w paragrafie 6050 zadanie – przebudowa sieci 

dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G stanowiących drogi dojazdowe do węzłów 

komunikacyjnych S6 z dokumentacją projektową dotyczącą Gminy Damnica, Gminy 

Główczyce i Gminy Potęgowo. Łączny koszt to kwota 7.182.770 zł. Natomiast jeżeli chodzi o 

rok budżetowy 2023 jest to kwota 4.215.150 zł. 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że radnych interesuje jaką kwotę przeznacza na tę 

drogę powiat. 

 

Radna Powiatu M. Janusz odpowiedziała, że na to pytanie prześle odpowiedź, jeżeli będzie to 

możliwe w dniu jutrzejszym na ręce Przewodniczącego. 

 

Skarbnik J. Michalska przekazała, że wkład własny gminy w budowę drogi Bobrowniki-

Grapice wynosi 864.450 zł. i taki sam jest wkład powiatu. 

 

Radna Powiatu M. Janusz przekazała, że powiat słupski uzyskał na to zadanie maksymalne 

dofinansowanie ze środków zewnętrznych a mianowicie w wysokości 80% wartości zadania. 

 

Sołtys W. Francuz stwierdził, że zabezpieczone środki na drogę Bobrowniki-Grapice              

w wysokości ok. 7 mln.zł. nie wystarczą na wykonanie tej drogi. Sołtys W. Francuz poruszył 

kwestię konieczności budowy przy tej drodze ścieżki pieszo-rowerowe. Z informacji, które 

przekazał Dyrektor ZDP w Słupsku wynika, że nie ma takiej możliwości, ponieważ jest 

problem z wykupem gruntu. Sołtys W. Francuz uważa, że takiego problemu nie ma, gdyż 

ścieżki rowerowe zazwyczaj budowanie są w miejscu rowu np. w Siemianicach, Kobylnicy. 

Dlaczego więc nie można w taki sam sposób wybudować ścieżki rowerowej z Bobrownik do 

Grapic? Ponadto sołtys W. Francuz podkreślił, że budowa drogi Bobrowniki-Grapice jest 

niezbędna, ponieważ jej stan jest tragiczny i nie można tego zadania ciągle przesuwać            

w czasie. 

 

Radna Powiatu M. Janusz odpowiedziała, że informacja na temat całkowitego kosztu budowy 

drogi Bobrowniki-Grapice przekazana zostanie w dniu jutrzejszym na ręce Przewodniczącego 

Rady. Natomiast w kwestii ścieżki rowerowej przy drodze Bobrowniki-Grapice stwierdziła, 

że nic nie stoi na przeszkodzie, aby w przyszłości jak będą środki finansowe doprojektować 

na tym odcinku ścieżkę rowerową. Obecnie należy skupić się na poprawie stanu nawierzchni 

drogi. 

 

W dalszej części obrad Przewodniczący K. Kozina udzielił głosu mieszkańcowi Gminy 

Damnica Panu T.T., który przedstawił Radzie sytuację w jakiej się znalazł. Pan T.T. jest 

mieszkańcem miejscowości Bobrowniki i jak twierdzi jest szykanowany i obrażany przez 

obecnego na sali radnego Z. Kaźmierskiego, który od dwóch lat jest właścicielem mieszkania 
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we wspólnym budynku. Od tego czasu radny szykanuje Pana T.T., pisze donosy do różnych 

instytucji i utrudnia życie współmieszkańcom budynku. W sądzie toczy się postepowanie dot. 

podziału udziałów w budynku, które radny utrudnia. Ponadto kierowane są także groźby 

pobicia i inne. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że Rada Gminy nie jest organem właściwym do 

rozstrzygania takich sporów. Są od tego właściwe sądy i organy ścigania. 

 

Radny K. Kazimierski stwierdził, że są to pomówienia ze strony Pana T.T. i nie pozwoli 

szargać swojego nazwiska. Sprawy poruszone przez Pana T.T. są jego prywatnymi sprawami, 

które we własnym zakresie powinien załatwić.  

 

 

Ad. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:15 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady XLV Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 

 

 


